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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunstyrelsens protokoll onsdagen den 11 
maj 2022 

Plats och tid  

Kommunstyrelsesalen, Stadshuset, klockan  10:30-15:05,  
ajournering klockan 12:05-13:00. 

Paragrafer 

94-98, 100-116 

Justering  

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av 

beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Protokollförare 

Lars Niska, sekreterare. 

  

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvarande 

Beslutande 

Erik Pelling (S), ordförande 

Mohamad Hassan (L), 1:e vice ordförande 

Mats Gyllander (M), tjänstgörande ersättare 
Pavlos Cavelier Bizas (S), tjänstgörande ersättare, §§ 94-95 
Asal Gohari (S), §§ 96-116 

Therez Almerfors (M) 
Erik Dagnesjö (S) 

Christopher Lagerqvist (M) 
Maria Patel (S), tjänstgörande ersättare §§ 94-96 
Eva Christiernin (S), §§ 97-116 

Ulrik Wärnsberg (S) 
Stefan Hanna (-) 

Simon Alm (-) 
Linda Eskilsson (MP), tjänstgörande ersättare §§ 94-95 

Rickard Malmström (MP), §§ 96-116 
Tobias Smedberg (V) 

Jonas Segersam (KD) 
Hanna Victoria Mörck (V) 

Ej tjänstgörande ersättare 

Maria Patel (S) 
Mats Gyllander (M) 

Jennie Claesson (L) 

Linda Eskilsson (MP) , §§ 96-113 
Madeleine Andersson (M) 
Pavlos Cavelier Bizas (S) , §§ 96-116 
Jonas Petersson (C) 

Helena Nordström Källström (MP) 
Karolin Lundström (V) 
Kent Kumpula (SD) 
Eva Moberg (KD) 

Övriga närvarande 

Joachim Danielsson, stadsdirektör. Ingela Hagström, utvecklingsdirektör och 
biträdande stadsdirektör. Christian Blomberg, stadsbyggnadsdirektör. Åsa Nilsson 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Bjervner, avdelningschef. Lena Grapp, stadsjurist. Lars Niska, kommunsekreterare. 
Susanne Eriksson (S), politisk stabschef. Dawn Anthony (V), politisk sekreterare. 

Övriga närvarande på distans  

Marta Tiberg, kommunikationsdirektör. Christian Dahlmann, enhetschef. Sara Elingfors 

(M), Sophia Södergård (V), Rickard Böhme (C) och Mattias Jansson (SD), politiska 

sekreterare. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 94 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att uppdra till Therez Almerfors (M) att justera protokollet tillsammans med 

ordförande den 17 maj 2022. 

 

§ 95 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att fastställa föredragningslistan med tillägg av beslutsärendet Medborgarlöfte 

för stadsdelen Sala backe och Brantingstorg. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 96 

Informationsärenden 
 

Försäljning av Gottsunda centrum 

Föredragande: Christian Blomberg, stadsbyggnadsdirektör. 

Revidering av miljö- och klimatprogrammet 2022 

Föredragande: Marika Palmér Rivera, utvecklingsledare. Katarina Gustafsson, 

enhetschef. Ida Bylund Lindman, avdelningschef. 

Medborgarlöfte för stadsdelen Sala backe och Brantingstorg 

Föredragande: Ulrica Holmqvist, utvecklingsledare. Bo Hammerin, 

säkerhetssamordnare. 

Information om ordningsstörning vid valmöten 

Föredragande: Anders Fridborg, säkerhetschef. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 97 

Köpeavtal för exploatering med OBOS 
Kärnhem Mark AB avseende Kåbo 75:2 i 
Rosendal etapp 3 

KSN-2016-1253 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna köpeavtal för exploatering mellan Uppsala kommun och OBOS 
Kärnhem Mark AB avseende fastigheten Kåbo 75:2 enligt ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsens mark- och exploateringsutskott fattade den 28 april 2021 (§ 30) 
beslut om förlängning av markanvisning med OBOS Kärnhem avseende fastigheten 

Kåbo 75:2 i etapp 3, Rosendal. Markanvisningsavtalet var giltigt till och med 28 februari 
2022. Bygglov för en byggnad innehållande 94 lägenheter och två lokaler beviljades 19 

november 2021. 

Stadsbyggnadsförvaltningen föreslår att fastigheten Kåbo 75:2 säljs till OBOS Kärnhem 

Mark AB enligt köpeavtalet i ärendets bilaga 1.  

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 27 april 2022 § 33 

• Tjänsteskrivelse daterad 12 april 2022 

• Bilaga 1, Köpeavtal för exploatering 

• Bilaga 2, Karta, illustrationer och lägenhetsfördelning 

Yrkanden 

Simon Alm (-) yrkar avslag till mark- och exploateringsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservation 

Simon Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Det ska byggas tätt och högt i Rosendal, vilket är en utveckling undertecknad vänder sig 
emot. I korthet skapar det en storstadskänsla i ej centrumnära läge. Det innebär 

förortskänsla, många människor på liten yta och riskexponering mot olyckliga invånare i 

utanförskap. Även om ett värsta scenario undviks blir området inte barnvänligt då all, för 

undertecknad känd, data pekar på att områden likt dessa leder till uteblivna eller små 
familjer, vilket kan vara problematiskt när samhällets redan allmänna 

familjeförutsättningar lett till att befolkningspyramiden är upp och ned. En sådan 
befolkningspyramid skapar en välkänd problematisk försörjningsbörda när medelåldern 
höjs och den största generationen är den äldsta. 
Undertecknad är övertygad om att den mest gynnsamma befolkningsstrukturen är 

någon annat än en en upp och nedvänd pyramid. Detta har många politiker i fyra 

decennier försökt ändra på. Inte genom att skapa familjevänlig bostadspolitik, utan 
genom att omfamna en aggressiv invandringspolitik. Det är naturligtvis möjligt att ha 
liten invandring som kan ge ett litet bidrag till att justera befolkningspyramiden, men 

risken är att man lockas till att ta sig vatten över huvudet med denna politik. Det har man 

gjort och därför har vi en enorm segregation idag som ingen hade kunnat drömma om på 
70-talet. Samhället slits isär av dessa stora skillnader när avståndet mellan de nya och 

gamla invånarna är stor och grupperna i för hög andel inte vill mötas. Det tycks inte 
finnas någon stor lockelse bland islamister att sluta hetsa mot otrogna 
yttrandefrihetsvurmare, poliser, brandmän, ambulanspersonal, brevbärare, svenskar, 

assimilerade invandrare och assimileringssökande invandrare, precis som att många 
svenskar knappast är sugna på att svara upp med liknande beteende. Det här stycket må 

vara av social karaktär, men bostadspolitiken är en viktig del i varför de problem vi dras 
med idag dels har uppkommit och dels blivit onödigt allvarliga. Behöver man nämna att 

granngemenskapen är sämre i ett 94 lägenheter stort hus tätt packat intill andra 
liknande hus? Hur många känner ens hälften av sina grannar inom en radie om 100 

meter i sådana boendemiljöer? I mindre täta och mindre högbyggda boendemiljöer, där 
landsbygden är tydligaste motpolen, känner man alla sina grannar inom 100 meter. På 

landet är det aldrig upplopp. Det är inte heller upplopp i Svartbäcken. Upploppen är i 

områden liknande det Rosendal håller på att bli. 
Sammantaget är tät och hög bebyggelse något som skapar risker för segregation och 
utanförskap. Det behöver inte Uppsala mer av. 

Särskilt yttrande 

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Man bygger för högt och för tätt och skapar en förortskänsla, med en bilparkering som är 

alldeles för långt från byggnaden. Såhär vill människor inte bo, de som vill bo i höghus vill 
ha en parkering i ett garage under huset, inte flera hundra meter bort. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 98 

Köp av fastigheten Boländerna 10:3 

KSN-2022-01134 

Undantagen enligt sekretess. OSL 19 kap 1 § 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att godkänna upprättat förslag till köpekontrakt avseende fastigheten 
Boländerna 10:3 enligt ärendets bilaga 1, samt 

Sammanfattning 

Stadsbyggnadsförvaltningen har tagit fram ett förslag till köpekontrakt avseende 
fastigheten Boländerna 10:3. Fastigheten är belägen i Främre Boländerna som 
omfattas av detaljplan för kvarteret Ställverket med flera (PBN-2019-000109).  

Parterna är överens om att köparen, Uppsala kommun, ska förvärva fastigheten innan 
detaljplan för kvarteret Ställverket med flera antas i plan- och byggnadsnämnden.  

Beslutsunderlag 

• Mark- och exploateringsutskottets förslag 27 april 2022 § 32 

• Tjänsteskrivelse daterad 22 april 2022  

• Bilaga 1, Köpekontrakt Boländerna 10:3 

Beslutsgång 

Ordförande ställer mark- och exploateringsutskottets förslag mot avslag och finner att 

kommunstyrelsen bifaller detsamma. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
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§ 100 

Justerat planeringsdirektiv 2022 

KSN-2021-03127 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att revidera tidplan för Mål- och budgetprocessen 2022 enligt bilaga. 

Sammanfattning 

I december 2014 beslutade kommunstyrelsen om planeringsdirektiv för en ny mål- och 
budgetprocess. Mål- och budgetprocessen har sedan dess för varje år reviderats för att 

öka kvaliteten i de ekonomiska underlagen, skapa mer delaktighet från nämnder och 

bolagsstyrelser samt öka genomslagskraften för den politiska viljan.  

Planeringsdirektivet 2022 beslutades av kommunstyrelsen i december 2021 och 
beskriver fokus, förutsättningar för arbetet och övergripande tidplan med Mål och 
budget 2023–2025. Bakgrunden till föreliggande ärende är att förvaltningen ser att 

tidplanen för arbetet behöver justeras i enlighet med nedan föredragning. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 april 2022 § 118 

• Tjänsteskrivelse daterad 21 april 2022 

• Bilaga Tidplan Mål och budgetprocess 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Simon Alm (-) yrkar avslag till 
arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget yrkande med motiveringen: 
Vi yrkar avslag på förslaget och vidhåller att tidigare beslutad tidplan skall gälla. Vi anser 

inte att de skäl som framförs i föredragningen är tillräckliga eller ens relevanta för att 

göra justeringar i tidplanen. Då de i föredragningen angivna skälen för ändring i 
tidplanen endast kommer att innebära marginella förändringar i budgeten för 2023–
2025 så bör ett förslag tas fram för att sedan gå ut till nämnder på remiss redan under 

juni 2022. Detta för att ge nämnderna de bästa förutsättningar i sin planering och för att 
kunna göra prioriteringar inför de ansträngda åren 2023–2025. Senarelagda tidplaner 
innebär risk för minskad förståelse för prioriteringar och risk för svagare budgetdisciplin i 
organisationen. Vi ser snarare detta förslag som en oförmåga hos de styrande partierna 

att kunna ge direktiv till budgetprocessen och hålla i prioriteringar för 2023–2025. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Den förbättrade processen för Mål & budget inom kommunen är viktig att försvara. Den 

säkerställer en mycket bättre planering och uppföljning av kommunens verksamheter än 
vad som tidigare var fallet. Jag anser inte att det är klokt att ändra planeringsdirektivet 

enligt förslaget. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Ärendet ger uttryck för att vilja försämra budgetprocessen till att dels överlappa mindre 
med valrörelsen så väljarna får sämre insyn och dels ge nämnderna en minimal möjlighet 

till att besvara remissen på cirka 10 dagars tid i månadsskiftet oktober mot november. De 

sakskäl som i övrigt anförs som motiv till denna radikala förändring av budgetordning är 

svaga. Ett exempel som uppges är kriget i Ukraina, men det blir något larvigt då det 

redan har pågått så länge att man redan nu gott och väl kan se och prognostisera 
konsekvenserna ur ett kommunperspektiv. Vidare exempel är att man är osäker på vad 

det blir för inflationsförväntningar på år 2023, men det är inget som borde ge skäl till att 

stympa budgetprocessen på detta sätt. Inflationen kan prognostiseras redan nu och om 
förändringar sker får man ta hänsyn till det senare då förändrad inflation både ger och 

tar i avseendena kostnader och intäkter. Man kan även ge nämnderna ett par 
möjligheter att reflektera över prognosavvikelse i detta sammanhang så har man god tid 
på sig att ge kommunledningen som tillträder efter valet en god möjlighet att fatta ett 

kunskapsgrundat genomarbetat beslut. 

Särskilda yttranden 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

Centerpartiet förordar att den tidigare beslutade tidplanen fortsatt skall gälla, då giltiga 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

skäl för att justera den helt enkelt saknas. Eftersom de föregivna skälen för korrigering av 
tidplanen endast medför marginella förändringar i budgeten för 2023–2025 hade vi hellre 
sett att ett förslag tas fram för att remitteras till nämnderna, för att ge dem bättre 

planeringsförutsättningar, redan under juni 2022. Centerpartiet kan bara betrakta 
förslaget som ett vittnesmål om styrets odisciplinerade budgetförfarande. 

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Hade jag kunnat hade jag yrkat bifall till M, C + KD. Kraftiga senareläggningar av 
tidsplaner är aldrig eftersträvansvärt. Det här är en rejäl senareläggning som det inte 

finns några rationella skäl till.  Jobba mer och snabbare. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 
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§ 101 

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av samverkan och prioriteringar mellan stad 
och land 

KSN-2022-00003 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen enligt ärendets bilaga 1.  

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en granskning av samverkan inom 

landsbygdsutvecklingen, prioriteringar av resurser inom stadsbyggnadsområdet samt 
planer mellan stad och landsbygd till kommunstyrelsen för yttrande. 

Kommunstyrelsen har medgetts förlängd tid att yttra sig till den 11 maj 2022. 

Revisionen bedömer att det föreligger en tydlig dokumenterad styrning som ger 
förutsättningar för en ändamålsenlig samverkan, men att granskningen visar att 

kommunstyrelsen inte helt säkerställer en ändamålsenlig samverkan för att målet om 

att Uppsala ska vara en av Sveriges bästa landsbygdskommuner ska kunna uppnås. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 april 2022 § 116 

• Tjänsteskrivelse daterad den 28 mars 2022 

• Bilaga 1, yttrande från kommunstyrelsen 

• Bilaga 2, granskningsrapporten från kommunrevisionen via länk till Uppsala 

kommuns webbsida 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

https://www.uppsala.se/contentassets/13f47ea4023644d4a27fae9c9850bccd/granskning-av-samverkan-och-prioriteringar-stad-land-2021-12-17.pdf
https://www.uppsala.se/contentassets/13f47ea4023644d4a27fae9c9850bccd/granskning-av-samverkan-och-prioriteringar-stad-land-2021-12-17.pdf
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Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt 
yttrande: 
Det är positivt att styret har tagit till sig av revisorernas påpekanden och utökat antalet 

landsbygdsstrateger från en till två, men med tanke på att kommunen har 13 000 

anställda skulle satsningen på landsbygden kunna vara större. 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 
Svaren som vi nu har gett från kommunstyrelsen ställer vi oss bakom, men vi vill påminna 
om att kunskapsläget om medborgarbudgetar säger att det är viktigt att håll i arbetet 
och att det behöver återkomma mer ofta till målgruppen, än hur det fungerar nu i 

Uppsala. Kommunen behöver därför ha ambitionen att ikläda sig de ekonomiska ramar 

som behövs, vilket skulle innebära en utökning av ramen för medborgarbudget, för att ge 

de bästa förutsättningarna för den samverkan framöver. 

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Mycket ord och text om landsbygd, men ändå är man från styrets sida helt ointresserade 

av att på riktigt satsa på landsbygden. Se bara på ointresset för skidskyttebanan i 

Storvreta, se bara på ointresset för att ens utreda placering av en av Uppsalas 
kommande simidrottsanläggningar på landsbygden. 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 

Kommunrevisionens alla rekommendationer talar sitt eget språk om att Uppsala 
kommuns politiska ledning inte tar landsbygdsutvecklingen på allvar. Hela satsningen 
på Uppsalapaketet förstärker bara kommunens stadsfokus och kommer inte att bidra till 

att stärka Uppsala kommuns landsbygder och nå ambitionen att bli Sveriges bästa 

landsbygdskommun. Genom att bygga ut Uppsala kommun längs Ostkustbanan, 
Dalabanan och Länna Jernväg skulle Uppsalas landsbygder på allvar stärkas. En 

etablering av bygderåd som formella remissinstanser och samtalspartners med 

kommunen skulle också stärka våra landsbygder. 
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§ 102 

Yttrande över kommunrevisionens granskning 
av näringslivsarbetet 

KSN-2022-00618 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avge yttrande till kommunrevisionen i enlighet med ärendets bilaga 1. 

Sammanfattning 

Kommunrevisionen har överlämnat en granskning av kommunens näringslivsarbete 

till kommunstyrelsen med flera nämnder och bolag för yttrande senast den 19 maj 

2022.  

Utifrån granskningen bedömer revisionen att kommunstyrelsen och aktuella nämnder 

och bolag delvis bedriver näringslivsarbetet på ett ändamålsenligt sätt och att arbetet 

bedrivs med en i allt väsentligt tillräcklig intern kontroll. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 april 2022 § 117 

• Tjänsteskrivelse daterad den 28 mars 2022 

• Bilaga 1, yttrande från kommunstyrelsen 

• Bilaga 2, kommunrevisionens granskningsrapport via länk till kommunens 
webbsida 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Jonas Petersson (C)  lämnar ett särskilt 
yttrande: 

Det är glädjande att arbetet med näringslivsarbetet går i rätt riktning. Moderaterna, 

https://www.uppsala.se/contentassets/aa3aa45a463f4730af785cc0c4edf690/granskning-av-naringslivsarbetet-2022-02-18.pdf
https://www.uppsala.se/contentassets/aa3aa45a463f4730af785cc0c4edf690/granskning-av-naringslivsarbetet-2022-02-18.pdf
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Kristdemokraterna och Centerpartiet har varit drivande till förslagen som ligger till grund 
för det positiva arbete som kommunen gör.  

Däremot behöver dessa förslag genomföras och inte stanna vid att vara en 
pappersprodukt. Uppsalas företagsklimat behöver att dessa förslag genomförs. 

Kommunen måste prioritera näringslivsarbetet både i ord och handling. 

 

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Till att börja med är det viktigt att förstå att egenföretagare och näringslivets 
medarbetare som bor i Uppsala också är föräldrar till barn, har partners som också vill ha 
meningsfulla jobb. Många egenföretagare och näringslivets medarbetare har då och då 

själva, deras medarbetare eller anhöriga behov av vård och omsorg. Ett bra 

näringslivsklimat handlar om ett väl fungerande samhälle i stort. Det handlar om en 
skola som tillhör topp 20 när Lärarförbundet rankar kommuner, inte som nu plats 261 av 
290 kommuner. Det handlar om en sjukvård där vårdköerna är för långa vilket drabbar 

enskilda invånare kraftigt men också arbetsgivare som onödigt länge tappar viktiga 
medarbetare. Det handlar om otryggheten på våra skolor där BRÅ tydligt visar att skolan 

blivit en mycket otrygg plats för både elever och många lärare. Det är viktigt att förstå att 
näringslivet drabbas negativt när inte välfärdens kärnverksamheter fungerar med 

tillräcklig kvalité. Med tanke på hur Uppsala kommun nu rankas, inom välfärdens 

kärnverksamheter, jämfört med andra kommuner och Regioner, är det inte förvånande 

att Uppsala kommun 2021 fick sin sämsta ranking någonsin när Svenskt Näringsliv 
rankar ”Bästa näringslivsklimat”. Uppsala kommun hamnade på 232:a plats av 290 
kommuner. Nöjd-kund-indexet utvecklas bättre men är långt ifrån acceptabelt. Varför 

ska Uppsala kommun jämföra sig med ett svenskt medeltal? Vi ska självklart jämföra oss 
med de bästa. Vill man vara en attraktiv kommun för forskning- och företagande i 

världsklass jämför man sig med de bästa. Uppsala har stor förbättringspotential. Det 
brådskar att realisera den potentialen innan utflödet av högattraktiva forskare och 

specialister inom näringslivet blir ännu högre. Det brådskar att realisera den potentialen 

för att attrahera många av de internationella specialister som Uppsalas näringsliv och 

universitet konkurrerar om. 
Handlingsplaner ska alltid vara framarbetade i samarbete med de berörda, oavsett vilka 
problem man försöker lösa. Handlingsplaner får inte vara för omfattande för att de ska 

leda till önskade resultat. Handlingsplaner får inte skapa målkonflikter kopplat till 
kommunens kärnverksamheter. Handlingsplaner som ägs av kommunfullmäktige 
och/eller kommunstyrelsen måste också aktivt drivas av ansvariga förtroendevalda. Att 
ansvariga förtroendevalda är drivande har avgörande betydelse för om 
handlingsplanens intentioner blir förverkligade eller ej. Det kräver ett stort personligt 

engagemang hos dem som axlat en ledartröja. Det engagemanget kräver många 

timmars ordentligt arbete för att framgång ska bli verklighet. 

Det är min övertygelse att om inte Näringslivsrådet och dess handlingsplan slarvats bort 
och avvecklades efter att Socialdemokraterna tog över ledarskapet 2014 hade Uppsala 



Sida 16 (46) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

kommuns näringslivsklimat varit mycket starkare än idag. Den typen av klustertänkande 
och samarbete mellan universitet och näringsliv som kommunen uppmuntrade är 
arbetssätt med stor potential att leda till långsiktiga strukturella framgångar. 

I rapporten framgår att Näringslivsorganisationer gett uttryck för att handlingsplanen 
behöver få effekt i kommunorganisationen, vad gäller exempelvis bemötande, service 
och förståelse för företagare i kommunen. Lösningen på detta är inte symbolpolitik i 

några timmars information om vad företagande handlar om eller organiserade 

företagsbesök. Lösningen är konkret förbättringsarbete där ledande politiker lägger ner 
många timmar på att bidra till att de nödvändiga förbättringarna genomförs. Politiker 

med förmågan att göra detta har en ”neutral” plattform att representera den minsta 
gemensamma nämnaren i kommunen och har därför en kraftfull plattform för att göra 

stor positiv samhällsnytta. Det är hög tid att ansvariga politiker prioriterar sin tid till 
liknande viktiga aktiviteter. 

Det som generellt behöver förbättras är processutvecklingen kopplat till alla ärenden 
som är av operationell viktig betydelse då kommunens insatser är nödvändiga för 

företagare. 

Floskler hjälper inte. ”Uppsala kommun ska vara en förebild och bra affärspartner till 

näringslivet”, ”Förebild” för vilka kommuner? För de 58 kommuner av Sveriges 290 som 
rankas sämre när Svenskt Näringsliv 2021 rankade ”Bästa näringslivsklimat”? 

Gör om! Gör rätt! Lägg ner mycket mer praktiska timmar för att bidra till ett 

näringslivsklimat i Sverige som inte bara ska rankas bland Sveriges topp 20 kommuner, 

det måste vara ett näringslivsklimat i världsklass. 
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§ 103 

Val av ombud till Upplandsbygd Lokalt Ledd 
Utvecklings årsmöte 2022 

KSN-2022-01180 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att utse Landsbygdsberedningens ordförande till ombud för Upplandsbygd 

Lokalt Ledd Utvecklings årsmöte den 23 maj 2022. 

Sammanfattning 

Upplandsbygd Lokalt Ledd Utveckling är en ideell förening som Uppsala kommun är 

medlem i.  Upplandsbygd Lokalt Ledd Utveckling ansvar att vara en drivande partner 
för landsbygdens aktörer inom Lokalt Ledd Utveckling med Leadermetoden under 

programperioden 2014–2022. Geografiskt omfattas kommunerna Östhammar, 
Uppsala, Knivsta och Sigtuna, med undantag för Uppsala tätort och Märsta tätort. 

Den 23 maj bjuder Upplandsbygd Lokalt Ledd Utveckling in sina medlemmar till 
årsmöte vid Eda lägergård. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 maj 2022 § 129 

• Tjänsteskrivelse daterad den 26 april 2022  

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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§ 104 

Medborgarlöfte för stadsdelen Sala backe och 
Brantingstorg 

KSN-2022-01304 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att i samverkan med Polismyndigheten anta Medborgarlöfte för stadsdelen 

Sala backe och Brantingstorg för perioden 16 maj 2022–16 oktober 2022, samt 

2. att beslutanderätten för kommande medborgarlöften delegeras till 

kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Sammanfattning 

Medborgarlöften ingår som en del av Polismyndighetens och Uppsala kommuns 

samverkansöverenskommelse om långsiktigt brottsförebyggande och 

trygghetsskapande arbete, som beslutades i kommunstyrelsen den 11 december 2019 
§ 281. Inom ramen för samverkansöverenskommelsen ska kommunen tillsammans 

med polisen kontinuerligt kartlägga och skapa lägesbilder samt genomföra 
orsaksanalyser av identifierade lokala problembilder. Dessutom fastställs en årlig 

åtagandeplan. 

Som en del av åtagandeplanen för år 2022 har Uppsala kommun tillsammans med 

polisen planerat ett försök med kortare medborgarlöften i samverkan. Medborgarlöftet 

för Sala backe och Brantingstorg för en period av fem månade syftar till att stärka upp 
det trygghetsskapande och brottsförebyggande arbetet i området, med målsättningen 
att öka samverkan mellan polis, kommun och andra aktörer samt öka närvaron i 

området.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 4 maj 2022 

• Bilaga 1. Medborgarlöfte – stadsdelen Sala backe och Brantingstorg 
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Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Särskilda yttranden 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det är bra att vi testar det här formatet på medborgarlöften, där de löper under en 
kortare tid. Vi saknar dock de långsiktiga perspektiven, där vi som kommun arbetar mer 

aktivt med förebyggande åtgärder och inte endast med att släcka bränder. Ansvar måste 
tas kontinuerligt, det är Uppsalaborna värda. 

Det är dessutom så att en politik som skapar bra bostäder som alla har råd att bo i och 
offensiva satsningar på skolan är avgörande ingredienser i sådant arbete. Det är vad som 

krävs - annars kommer vi aldrig lyckas skapa trygga stadsdelar. 

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Det är märkligt och anmärkningsvärt att t.ex. Polisen inte ser det som en självklarhet att 
kriminalitet ska bekämpas. Får man problem med brottslighet så ska det inte behövas 

medborgarlöften för att angripa brottsligheten. Det känns snudd på som trams och rosa 
fluff. Om det här avtalet inte skapades, så skulle man inte lägga ner extra resurser på att 

bekämpa den skenande kriminaliteten? Ett sådant här avtal känns mer som något man 
skapar för att slå sig på bröstet och visa ”att man gör något”. 

Öka trygghet och minska brottslighet ska alltid göras när brottsligheten ökar. Insatser 
mot narkotika ska alltid bedrivas när man har problem med narkotikahandel, helt 
oavsett om det finns rosa avtal med medborgarlöften eller inte. Varför slår man inte bara 

mot kriminaliteten, istället för att hålla på med medborgarlöften? 
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§ 105 

Revidering av miljö- och klimatprogrammet 
2022 

KSN-2022-00082 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att det i etappmål 1 i förslag till revidering av Miljö- och klimatprogrammet 

under rubriken ”Övergripande mål: Klimatneutralt Uppsala 2030 för ett 
klimatpositivt Uppsala senast 2050” ska läggas till en mening med 

formuleringen; ”Uppsala kommun ska säkerställa att kommunkoncernägda 
fastigheter har solceller på sina tak år 2025, där så är möjligt”, 

2. att arbetet med att genomföra tidigare beslut om att installera solceller på 

kommunens byggnader, där så är lämpligt, fortsätter och ska fullgöras, samt 

3. att anta reviderat förslag till Miljö- och klimatprogram i ärendets bilaga 1. 

Kommunstyrelsen föreslås att för egen del, under förutsättning att 
kommunfullmäktige antar förslag till Miljö- och klimatprogram, besluta 

4. att i handlingsplanen ändra åtgärd 2.3 till följande mening: ” Utveckla 

förutsättningar för att solceller, där det är möjligt, installeras på 
kommunkoncernens ägda fastigheter.”, samt 

5. att anta Handlingsplan för Miljö- och klimatprogram 2022–2025 enligt 
ärendets bilaga 2. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktige antog Miljö- och klimatprogram 2014–2023 vid sitt sammanträde i 
februari 2014 (§47). Programmet reviderades därefter 2018. Programmet anger 
övergripande mål för miljö- och klimatområdet som konkretiseras med ett antal 
etappmål med olika tidshorisont. 

Kommunfullmäktige har sedan programmets revidering 2018 beslutat om uppdrag till 
kommunstyrelsen som berör fortsatta revideringar av programmet vid två tillfällen. 

Dels att tidigarelägga uppföljningen av miljö- och klimatprogrammet i sin helhet från 

2020 till 2019 och i samband med det ge förslag så att programmet leder fram till 

klimatmålet 2030 (28 januari 2019, § 30), dels att revidera miljö- och klimatprogrammet 



Sida 21 (46) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

med särskilt fokus på de etappmål för vilka måldatum har passerat (31 januari 2022, § 
11). 

Vidare har kommunstyrelsen beslutat att i samband med revidering av miljö- och 
klimatprogrammet genomföra en fördjupad aktualitetsprövning för att se över 

behovet av kompletterande styrsignaler för att uppnå målen i programmet och 

uppdraget om att öka takten i klimatomställningen (24 november 2021, § 361). 

Utifrån ovanstående uppdrag har kommunledningskontoret genomfört en fördjupad 
uppföljning av programmets genomförande och måluppfyllelse, ärendets bilaga 3, 
som utgångspunkt för förslag till revidering av programmet, bilaga 1, och för en ny 
handlingsplan kopplad till programmet som kompletterar programmets styrning, 

bilaga 2. Sammanfattningsvis har programmets långsiktiga mål uppdaterats, det 

avsnitt som berörde klimatanpassning har formulerats som ett nytt övergripande mål 
och programmets etappmål justerats och minskat från tio till sju. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 maj 2022 § 132 

• Tjänsteskrivelse daterad den 22 april 2022 

• Bilaga 1, Miljö- och klimatprogram 

• Bilaga 2, Handlingsplan för Miljö- och klimatprogram 2022–2025 

• Bilaga 3, Rapport – Uppföljning – Uppsala kommuns Miljö- och klimatprogram 
2014–2023 

Yrkanden 

Rickard Malmström (KP) och Erik Pelling (S) yrkar: 

(1) att Arbetet med att genomföra tidigare beslut om att installera solceller på 

kommunens byggnader, där så är lämpligt, fortsätter och ska fullgöras. 

I Mål och budget från 2019 och 2020 uppdrogs till KS att upprätta en solkommunstrategi, i 
vilken skulle inrymmas mål om att samtliga av kommunkoncernen ägda fastigheter, där 

så är möjligt, ska ha solceller på sina tak år 2025. För att säkerställa att målet nås 

föreslås ett tillägg i miljö- och klimatprogrammets etappmål 1 om att solceller ska 
installeras på Uppsala kommunkoncerns fastigheter där så är möjligt, kompletterat med 
en åtgärd i handlingsplanen för att säkerställa förutsättningar att uppnå målet. 

(2) Ny lydelse i programmet:  
Etappmål 1: Inom Uppsala kommuns geografiska område ska cirka 100 megawatts 

effekt solenergi installeras till år 2030. Solceller ska installeras på Uppsala 
kommunkoncerns fastigheter där så är möjligt. 

(3) Ny lydelse i Handlingsplan:  

Åtgärd 2.3: Utveckla förutsättningar för att solceller, där det är möjligt, installeras på 
kommunkoncernens ägda fastigheter. 
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Hanna Victoria Mörck (V) yrkar: 
(1) att ett etappmål i förslag till revidering av Miljö- och klimatprogrammets läggs till 
under rubriken ”Övergripande mål - Giftfri miljö 2050 och hållbara resursflöden” med 

formuleringen; ”Andelen livsmedel i form av varor som till någon del består av kött, 
inköpta av verksamheter finansierade av Uppsala kommun, ska minska med 50 %” 
(2) att ett etappmål i förslag till revidering av Miljö- och klimatprogrammets läggs till 

under rubriken ”Övergripande mål - Giftfri miljö 2050 och hållbara resursflöden” med 

formuleringen; 
”Uppsala kommun ska genom sin markpolitik vid planering av nya stadsdelar främja 

möjligheter till återbruk”. 
(3) att ett etappmål i förslag till revidering av Miljö- och klimatprogrammets läggs till 

under rubriken ”Övergripande mål - Giftfri miljö 2050 och hållbara resursflöden” med 
formuleringen; 

”Uppsala kommun ska verka för att det ska upprättas en återbruksgalleria, där 
företagslivet och civilsamhället kan samverka”. 

(4) att ett etappmål i förslag till revidering av Miljö- och klimatprogrammet under 

rubriken ”Övergripande mål: Klimatneutralt Uppsala 2030 för ett klimatpositivt Uppsala 

senast 2050” ska läggas till med formuleringen; 
”Uppsala kommun ska upprätta en träbyggnadsnorm, där fastigheter vid 

nybyggnationer ska bestå i huvudsak av trä och undantag från detta ska kräva en 

särskild motivering”. 

(5) att det i etappmål 1 i förslag till revidering av Miljö- och klimatprogrammet under 
rubriken ”Övergripande mål: Klimatneutralt Uppsala 2030 för ett klimatpositivt Uppsala 

senast 2050” ska läggas till en mening med formuleringen; ”Uppsala kommun ska 
säkerställa att kommunkoncernägda fastigheter har solceller på sina tak år 2025”. 

(6) att det i handlingsplanen för programmet läggs till en åtgärd som kopplas till Giftfri 
miljö 2050 och hållbara resursflöden, med formuleringen; 
”Uppsala kommun ska utreda förutsättningarna för att kommunens verksamheter i egen 

regi ska upprätta rutiner för återbruk av varor och produkter som annars skulle ha 

slängts eller på andra sätt förverkas”. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar i första hand, med instämmande 

från Stefan Hanna (-): 
att ärendet återremitteras i syfte att omformulera mål 1, 2 och 5 så att det finns tydliga 
mätbara mål för solcellsproducerad el i kommunens egna fastighetsbestånd, ta bort att 
upphandlade entreprenader ska vara fossilbränslefria 2027 och tydliga mål om större 

andel närodlad och svenskproducerad mat. 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar i andra hand: 

(1) att det i etappmål 1 i förslag till revidering av Miljö- och klimatprogrammet under 

rubriken ”Övergripande mål: Klimatneutralt Uppsala 2030 för ett klimatpositivt Uppsala 

senast 2050” ska läggas till en mening med formuleringen; ”Uppsala kommun ska 
säkerställa att kommunkoncernägda fastigheter har solceller på sina tak år 2025, där så 
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är möjligt”, 
(2) att stryka meningen ”Upphandlade entreprenader är fossilbränslefria 2027.” under 
etappmål 2, samt 

(3) att omformulera etappmål 5 till ”inköpta livsmedel av Uppsala kommun ska i första 
hand vara närproducerat och uppfylla svenska djur- och naturskyddsregler samt att 
klimatpåverkan ska minska.” 

Simon Alm (-) yrkar avslag till arbetsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först återremissyrkanden mot ärendets avgörande idag och finner 

att ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande finner därefter att det går att jämka del av Rickard Malmströms (MP) med 

fleras yrkande (2) med Hanna Victoria Mörcks (V) femte ändringsyrkande (5) och Therez 
Almerfors (M) med fleras första ändringsyrkande (1). Ordförande ställer detsamma mot 

avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter Rickard Malmström (MP) med fleras ändringsyrkande i 
övrigt mot avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter Hanna Victoria Mörcks (V) övriga ändringsyrkanden (1-4, 6) 
mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår desamma. 

Ordförande ställer därefter Therez Almerfors (M) med fleras övriga ändringsyrkande (2-

3) mot avslag och finner att kommunstyrelsen avslår desamma. 

Ordförande ställer slutligen arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Therez Almerfors (M) med fleras yrkanden med motiveringen: 

Det är positivt att Uppsala kommun har ett aktivt och ambitiöst miljö- och klimatarbete. 

Moderaterna och Kristdemokraterna anser däremot att de mål vi sätter upp ska vara 
möjliga att nå. Uppsala är en kommun i tillväxt och det vill vi bejaka. Att därför, utan 
dialog med marknaden, skärpa målet med fossilfria arbetsmaskiner till 2027 utan att det 
finns ersättning för tunga arbetsmaskiner riskerar att äventyra framtida projekt i vår 

kommun. Det finns idag inte maskiner som är fossilfria för anläggnings- och 

byggbranschen varför målet är orealistiskt att nå till 100 %. Bättre att samarbeta och ta 

fram målsättning i samtal med näringsliv och industri för att vi ska kunna styra utifrån de 
politiska prioriteringarna. 
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Moderaterna och Kristdemokraterna hade ett annat förslag för etappmål 5. Kommunen 
har haft 10 år på sig att på nå målet om 100 % ekologiskt av alla inköpta livsmedel utan 
att lyckats, vi är bara drygt halvvägs till att uppnå målet. Vi vill hellre att miljö- och 

klimatprogrammet inkluderar ett mål om att livsmedel inköpta av kommunen ska vara 
närproducerade och uppfylla svenska djur- och naturskyddsregler. Enligt RISE 
klimatdatabas för livsmedel är det ytterst få livsmedel som ryms inom det föreslagna 

målet om produkters miljöpåverkan varför vi helt tycker det bör utgå. Vi anser att det 

finns stora skillnader i vad politiker kan och bör göra och detta faller utanför ramen för 
detta. Det är inte rimligt att kommunen ställer dessa långtgående krav på individers mat 

och därför la vi ett alternativt yrkande.  

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkanden. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Det är på många sätt ett bra och ambitiöst program. Det är viktigt att ta miljö- och 
klimatutmaningarna på stort allvar. Jag saknar bättre planer för hur delningsekonomin 

ska utvecklas snabbare. Jag saknar också ambitiösa mätbara mål för 
delningsekonomins infrastruktur, solcellsproducerad el i kommunens egna 

fastighetsbestånd samt en större andel närodlad och traditionellt producerad mat. 

Målsättningarna kopplade till arbetsfordon som ska få användas i Uppsala är 

orealistiska, dessa mål kommer inte i praktiken kunna uppfyllas. Matambitionerna 
kopplade till Uppsala kommuns måltidsservice är oseriöst. Eftersom ärendet innehåller 
flera orealistiska målsättningar och saknar ekonomiska konsekvensbeskrivningar borde 

ärendet återremitteras. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Ärendet är inte förankrat i verkligheten. Det finns dels kommunikativa problem och dels 

praktiska orimligheter i dokumentet. Undertecknad är ingen expert på hur klimatet 

påverkas av olika faktorer, vad som är normal variation och vad som är bevis på 

förändring och inte heller kunnig i att avgöra vilka faktorer som påverkar en eventuell 
förändring. Däremot är undertecknad inte blyg inför att påpeka om orimligheter 

existerar som man kan identifiera med blotta ögat. 
Sammantaget verkar ärendet vara dåligt förankrad i de praktiska realiteter som finns att 
förhålla sig till, och därför borde ärendet avslås eller kraftigt revideras. Vidare är det 

ovärdigt att radikalt förändra människors kost på det sätt som föreslås. Ska man som 
gammal plötsligt tvingas bli vegan? Media har rapporterat om skandaler där äldre 

förvägrats ägg till frukost och alla möjliga småsinta försök att spara pengar på. Det här 
tar dock ändå priset om man verkligen avser att nå målen såsom de har lagts fram. 

Undertecknad kan dock se framför sig hur politiker bortförklarar undermålig kost till 
undernärda äldre med att de är stelbenta och onda som inte ställer upp på 
”klimatmålen”. Ett beslut som leder i den riktningen är undertecknad inte med på. 
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Precis allt i handlingen är naturligtvis inte dåligt, men förtroendet för de delar av ärendet 
där man har sämre förutsättningar att granska förslagets rimlighet skadas när man vid 
de uppenbaraste fallen ser att man tappat kontakten med verkligheten – vilket kommer 

leda till att människor får lida helt i onödan. 
Etappmål 5 
Bland etappmålen noteras en orimlighet mål 5 avseende högst 1,25 kg co2 per kg 

livsmedel år 2030. Då kan man kontrollera vad det egentligen betyder. WWF har en 

matkalkylator för detta och den har använts. Inmatats har följande mix av 1 kg livsmedel: 
51g nöt, 51g fläsk, 51g kyckling, 25g lax, 25g torsk, 50g ägg (1), 51g ost, 100g (1 dl) 

matlagningsgrädde, 100g grönsaker, 100g potatis, 100 g ris (1dl), 100 g pasta och 200g 
mjöl. Det är ett exempelförsök med varierad genomsnittskost. Denna mix av livsmedel 

ger ett resultat om 3,6 kg co2 per kg livsmedel. Det är tre gånger för mycket enligt 
förslaget till etappmål. 

Om man helt stryker kyckling och nöt samt ersätter dessa två produkter med 
motsvarande mängd nötter blir utfallet 2,2 kg co2 per kg livsmedel – fortfarande 80% 

över det som anges som målpunkten. 2 kg co2 per kg livsmedel utgör enligt WWF den nivå 

medelsvensken ligger på. Om samtliga animaliska produkter stryks (nöt, fläsk, kyckling, 

lax, torsk, ägg, ost och matlagningsgrädde) för att ersättas med lika delar vegokött, 
linser och bönor samt nötter blir utfallet 1,1 kg co2 per kg livsmedel. Då klarar man av 

målnivån i etapp 5. Lägger man tillbaka två skivor ost (30 g) på bekostnad av lika delar 

nötter, vegokött, linser och bönor blir man uppe i 1,4 kg co2 per kg livsmedel. 

Förslaget är därmed i praktiken att totalt utesluta kött, fisk, ägg och mejeriprodukter, 
precis allt animaliskt, med vegankost. Om folk fuskar med två skivor ost på sina mackor 

utan smör faller målet. Målet är orimligt. 
Etappmål 2 

Upphandlade entreprenader ska vara fossilbränslefria år 2027. När man går in på 
maskinuthyraren Cramo finns inget sådant i kategorin grävmaskiner över 2 ton. Vid 
kontroll på Volvos hemsida finns inte heller några alternativ. Det finns naturligtvis 

smågrävare som går på el. Man kan naturligtvis backa i utvecklingen till tiden då 

grävarlagen jobbade endast med handkraft. Undertecknad vill dock att vårt ganska 
avancerade samhället ska utvecklas – inte avvecklas. 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Är det ens möjligt att uppnå målen rent tekniskt, finns någon som helst kostnadskalkyl 
över satsningen? Vad kostar inte helt eldrivna entreprenadmaskiner nr de ens eventuellt 
presenteras? Vad kostar det att anlägga asfalt helt fossilbränslefritt? Har Sverige ens 
tillräckligt med el för allt detta, utan nya kärnkraftverk? 

Enligt Vattenfall, som har presenterat en prototyp för koldioxidfri asfalt, är det möjligt att 
uppnå ett fossilfritt liv inom en generation. De som jobbar med att utveckla de här 

sakerna har alltså som målbild, en generation framåt. De entreprenadmaskiner som 
styret vill besluta om nu, existerar alltså inte ens idag. Miljö och klimatprogrammet är 
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genomförbart som det ser ut, och att anta program som från början inte ens är 
genomförbara är inte seriöst. 
Det är helt orimligt att tvinga befolkningen till vegansk kost, vilket är det enda som verkar 

gå att äta för att inte överskrida det angivna koldioxidmålet. Det är fullständigt orimligt 
och ohälsosamt att tvinga alla till att bli veganer. 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

För Centerpartiet är en ambitiös miljö- och klimatpolitik helt central. En sådan politik 
måste präglas av konkretion och handlingskraft, med tydliga, mätbara mål som kan 

följas upp. Detta är något vi tyvärr ser en brist på i kommunens program. Ett konkret mål 
som däremot faktiskt beskrivs är det femte etappmålet. Det föreskriver att 100 procent av 
alla kommunalt inköpta livsmedel skall vara ekologiska. Centerpartiet motsätter sig 
detta och ser i stället ett mål om att inköpta livsmedel i första hand ska vara 

närproducerade och uppfylla svenska djur- och naturskyddsregler. Att ställa om till 

närproducerade livsmedel skulle minskar koldioxidutsläppen och klimatpåverkan och 
dessutom gynna det lokala näringslivet. 
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§ 106 

Regler för ekonomiska ersättningar till 
förtroendevalda i Uppsala kommun 
mandatperioden 2023–2026 

KSN-2022-01009 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att anta Regler för ekonomiska ersättningar till förtroendevalda i Uppsala 
kommun mandatperioden 2023–2026 i enlighet med ärendets bilaga 1, 

2. att reglerna gäller från och med 1 januari 2023 till och med 31 december 2026, 

3. att anvisningar gällande regler för ekonomiska ersättningar till 
förtroendevalda i Uppsala kommun för mandatperioden 2023–2026 ska tas 

fram och fastställas av arvodesberedningen. 

Sammanfattning 

Arvodesberedningen för ersättningsfrågor för förtroendevalda, har i skrivelse i bilaga 1 

lämnat förslag till regler för arvode och ekonomiska ersättningar för förtroendevalda, i 

bilaga 2, i Uppsala kommun inför mandatperioden 2023-2026. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 maj 2022 § 131 

• Tjänsteskrivelse daterad den 4 april 2022 

• Bilaga 1, Skrivelse från arvodesberedningen  

• Bilaga 2, Förslag på regler för ekonomiska ersättningar till förtroendevalda i 
Uppsala kommun mandatperioden 2023-2026 

• Bilaga 3, Förslag på regler med ändringar jämfört med nuvarande regler 
synliga 

Yrkanden 

Tobias Smedberg (V) yrkar: 
(1) att månadsarvodena har prisbasbeloppet som utgångspunkt, ej riksdagsarvodet, 
(2) att kommunalrådsarvodet ska utgå med ett (1) prisbasbelopp per månad, 
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(3) att ordförande i kommunstyrelsen får ett arvode motsvarande 120 procent av 
prisbasbeloppet, 
(4) att avslå Arvodesberedningens förslag om 110 procent för vice ordförande i 

kommunstyrelsen, 
(5) att timarvoden utbetalas enl. följande: 
Förstatimmesarvode 450 kr 

Därefter varje påbörjad kvart 65 kr 

Partigruppsarvode övriga organ än KF 260 kr 
(6) att en arvodessamordning skall ske så att ingen uppbär mer än 100% (120 för KS 

ordförande) inklusive externa uppdrag pga. av kommunalrådsuppdraget, 
(7) att ordförande i individutskotten i socialnämnden ska sänkas från 14 till 9% (10 010 kr 

till 6 435 kr), 
(8) att vice ordförande i individutskotten i socialnämnden skall sänkas från 9 till 5% (6 435 

kr till 3 575 kr), 
(9) att arvode för deltagande i förrättning enligt §3b i förslaget inte skall utgå, samt 

(10) att i övrigt tillstyrka förslaget för ersättningsregler för förtroendevalda. 

Jonas Segersam (KD) och Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag. 

Simon Alm (-) yrkar i första hand: 

(1) att samtliga ersättningar och arvoden sänks med 30 procent. 

Simon Alm (-) yrkar i andra hand: 

(2) att samtliga ersättningar och arvoden sänks med 10 procent. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först Tobias Smedbergs (V) ändringsyrkanden (1-10) mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen avslår desamma. 

Ordförande ställer därefter Simon Alms (-) ändringsyrkanden (1-2) mot avslag och 

finner att kommunstyrelsen avslår desamma. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att 
kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Reservationer 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkande med motiveringen: 

Man ska inte bli rik på politik. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
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Kent Kumpula har i arvodesberedningen lagt fram tre förslag som går ut på att minska 
arvodesnivåerna till mer rimliga sådana. Undertecknad lägger därför i linje med dessa. 

Särskilt yttrande 

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Sverigedemokraterna yrkade i arvodesberedningen på att sänka arvodesnivåerna för 

politiker. Vi yrkade i första hand på att samtliga ersättningar och arvoden sänks med 30 

procent i andra hand att samtliga ersättningar och arvoden sänks med 10 procent. 
Tyvärr ville arvodesberedningen inte gå med på att sänka arvodesnivåerna. 
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§ 107 

Svar på motion om sexistisk och rasistisk 
reklam från Lovisa Johansson (FI) och Stina 
Jansson (FI) 

KSN-2019-03844 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson och Stina Jansson (båda FI) föreslår i en motion väckt 9 december 

2019 att Uppsala kommun ska införa ett förbud mot könsdiskriminerande, sexistisk 
och rasistisk reklam i offentlig miljö på de reklampelare Uppsala kommun kan styra 

över.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 april 2022 § 120 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 april 2022 

• Bilaga 1, Motion om sexistisk och rasistisk reklam från Lovisa Johansson (FI) 

och Stina Jansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 30 mars 2022 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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§ 108 

Svar på motion om koldioxidbudget från 
Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 

KSN-2021-00927 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 22 mars 2021 

• att uppdra till kommunstyrelsen att utreda hur en bindande koldioxidbudget 

kan implementeras i Uppsala kommun, där minskningstakten är tydliggjord år 
för år,  

• att forskare som arbetar med koldioxidbudgetar är delaktiga i processen att ta 
fram koldioxidbudgeten, samt 

• att uppfyllelsen av budgeten ska inte förutsättas av negativa utsläppstekniker 
eller återplantering av skog.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 15 februari 2022 § 57 

• Tjänsteskrivelse daterad 19 januari 2022 

• Bilaga, Motion om koldioxidbudget från Lovisa Johansson (FI) och Stina 

Jansson (FI) 

Yrkande 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande om 

bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande. 
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§ 109 

Svar på motion om nationell standard på 
skidskyttebanan i Storvreta från Jonas 
Segersam (KD) 

KSN-2021-01672 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021 att kommunfullmäktige 

beslutar att i samverkan med civilsamhället komplettera skidskyttebanan i Storvreta 
till nationell standard. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 april 2022 § 121 

• Tjänsteskrivelse daterad 29 mars 2022 

• Bilaga 1, Motion om nationell standard på skidskyttebanan i Storvreta  

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från idrotts- och fritidnämnden 21 februari 2022 

Yrkanden 

Jonas Segersam (KD) och Simon Alm (-) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Jonas Segersam (KD) med fleras 
yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 

arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 
Det är positivt att styret i sitt svar föreslår att utreda möjligheterna för nationell standard 

på Storvreta skidskyttebana. För kommunen skulle en begränsad summa hjälpa en 

mycket engagerad del av civilsamhället att utveckla en viktig del av Storvretabygden. Att 
jämföra med de summor som satsats på olika idrottsanläggningar inne i centrala 
Uppsala är detta en billig satsning för det man får tillbaka i form av fler 

idrottsevenemang till Storvreta vilket skulle gagna närings- och föreningsliv. Därför är det 
beklagligt att styret inte kan prioritera denna idrottssatsning framför andra. 
 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 
Uppsala kommun växer och behöver mer idrottsmöjligheter. Det behövs både bredd och 

elitidrott inom fler olika sporter. På senare år har man arbetat i den riktningen. Det 

framstår som småsint att inte kunna satsa på en mindre åtgärd som kan medge elitnivå 

på sportskyttet i Storvreta. Någonstans är det ofta möjligt att satsa stora medel på 
arenabyggen i Uppsala stad, men så snart det är utanför stadsgränsen blir det tvärstopp. 

Det har tidigare handlat om en ovilja att rusta upp Ekebyboda sportskytte, utreda simhall 

någonstans på landet utanför Uppsala stad och nu i detta ärende en ovilja inför att 

utveckla skidskyttet och skidåkningen i allmänhet. 

Särskilt yttrande 

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Självklart borde motionen ha fått bifall. Direkt när det är en anläggning på landsbygden 

så är man ointresserad och lägger det på högen för lokalförsörjning, istället för att 

bekräfta och säkerställa att satsningen blir av. 
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§ 110 

Svar på motion om att öka antalet träd i 
stadens centrala delar från Lisen Burmeister 
(SD) 

KSN-2021-02467 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lisen Burmeister (SD) föreslår i en motion väckt vid fullmäktiges sammanträde den 13 

september 2022 att kommunen ser över möjligheten att plantera fler träd på befintliga 
platser i innerstaden samt att i detaljplaner beakta antalet träd, förorda att träd 

planeras där det finns möjlighet och att en spridning av olika arter av träd beaktas vid 
plantering.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 april 2022 § 122 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 april 2022 

• Bilaga 1, Motion om att utöka antal träd i centrala staden från Lisen Burmeister 

(SD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 30 mars 2022 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M), Jonas Segersam (KD) och Simon Alm (-) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot Therez Almerfors (M) med fleras 

yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller 
arbetsutskottets förslag. 
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Reservationer 

Therez Almerfors (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Therez Almerfors (M) med fleras yrkande. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 

motiveringen: 

Mer träd skapar bättre trivsel. 

Särskilda yttranden 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 

Centerpartiet ställer sig positivt till en grönare stadskärna. De positiva effekterna av fler 
träd i innerstaden är många och beskrivs väl i motionen. Centerpartiet hade yrkat bifall. 

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 
Självklart borde motionen ha fått bifall, mer träd ger trevligare miljöer och bättre psykiskt 

välmående. 
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§ 111 

Svar på motion om att stärka det svenska 
språket från Linnea Alm (SD) 

KSN-2021-03460 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Linnea Alm (SD) föreslår i en motion väckt 13 december 2021  

1. att kommunstyrelsen ges i uppdrag att utreda hur anställda som sysslar med 
utbildning av elever på ett eller annat sätt har möjlighet att vidareutvecklas i 

svenska språket för att nå upp till en tillfredsställande nivå, 

2. att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda hur språktest för nyanställning 

kan implementeras i ordinarie rekrytering till förskola och skola, 
3. att ge kommunstyrelsen i uppdrag att utreda behovet och möjligheterna till att 

fler familjecentraler etableras i kommunen och var det skulle vara strategiskt 

klokast att placera dessa utifrån befintligt behov, samt 

4. att utbildningsnämnden ges i uppdrag att i sitt systematiska kvalitetsarbete 
särskilt följa upp språkkunskaper hos personal och verka för att de höjs.  

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 26 april 2022 § 123 

• Tjänsteskrivelse daterad 11 april 2022 

• Bilaga 1, Motion om att stärka det svenska språket från Linnea Alm (SD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från utbildningsnämnden 24 mars 2022 

Yrkanden 

Simon Alm (-) yrkar bifall till motionen. 

Jonas Segersam (KD) yrkar: 
att bifalla motionens tredje att-sats. 



Sida 38 (46) 

 

Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Stefan Hanna (-) yrkar bifall till motionens att-satser 1, 2 och 4. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer först arbetsutskottets förslag mot Simon Alm (-) med fleras 
yrkanden om att bifalla motionens första att-sats (1) och finner att kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot Simon Alm (-) med fleras 
yrkanden om att bifalla motionens andra att-sats (2) och finner att kommunstyrelsen 

bifaller arbetsutskottets förslag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot Simon Alm (-) med fleras 
yrkanden om att bifalla motionens tredje att-sats (3) och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag. 

Ordförande ställer därefter arbetsutskottets förslag mot Simon Alm (-) med fleras 

yrkanden om att bifalla motionens fjärde att-sats (4) och finner att kommunstyrelsen 
bifaller arbetsutskottets förslag. 

Reservationer 

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Det är viktigt att ta det svenska språkets betydelse för kvalitet inom kommunens 

verksamheter på största allvar. Allt för länge har bristande svenska negligerats och det 

har länge bidragit till stora kvalitetsbrister inom skola, vård och omsorg. Jag stöttar 
Linnea Alms att-satser 1, 2 och 4 som är kopplade till ambitionen att stärka kunskaperna i 

svenska inom Uppsala kommuns verksamhet. 

Simon Alm (-) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
motiveringen: 

Motionen vill komma åt problematiken med undermålig språklig förmåga hos lärare. Det 

är naturligtvis svårare för elever att tillgodogöra sig lärarens kommunikation om just 
kommunikationen haltar. Vidare leder det till trovärdighetsproblem om elever inte kan 
vara säkra på att läraren förstår vad de frågar om eller själva svarar på frågor. 

Undertecknad har undervisats på gymnasienivå av lärare som var svaga i det svenska 
språket. Dessa undervisningar var tveklöst sämre än de där man bättre förstod vad 

läraren sade. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Särskilda yttranden 

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande: 
Centerpartiet instämmer i motionens tredje att-sats. Att ge kommunstyrelsen i uppdrag 
att utreda behovet och möjligheterna till fler familjecentraler, och var de i sådana fall 

borde etableras för att göra mest nytta, är något som är högst angeläget. 

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Självklart borde motionen ha fått bifall. 
”Språktester är inte en del av Uppsala kommuns rekryteringsprocess, istället säkerställs 
kandidaters kompetenser (däribland kommunikativa förmåga) i relation till kravprofil 
genom CV och intervju.” 

Men det här fungerar ju inte på långa vägar tillfredställande eftersom man har stora 

problem med språket hos alltför många anställda. Språktester måste vara ett krav, både 

för nyanställda och för redan anställd personal. Det ska inte vara någon gummiregel om 
kommunikationsförmåga som är upp till varje chef att bedöma. Det ska vara språktester 

som är klart och objektivt mätbara. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 112 

Svar på motion om bättre uppföljning av 
miljö- och klimatmålen från Lovisa Johansson 
(FI) och Stina Jansson (FI) 

KSN-2021-03462 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionens första att-sats, samt 
2. att besvara motionens andra att-sats med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 13 december 
2021 

• att kvartalsvis följa upp Miljö- och klimatprogrammet och redovisa det 
separat, samt 

• att en sammanfattning av uppföljningen sammanställs och läggs upp på 
uppsala.se. 

Beslutsunderlag 

• Arbetsutskottets förslag 3 maj 2022 § 133 

• Tjänsteskrivelse daterad 3 maj 2022 

• Bilaga, Motion om bättre uppföljning av miljö- och klimatmålen från Lovisa 

Johansson (FI) och Stina Johansson (FI) 

Beslutsgång 

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen 

bifaller detsamma. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 113 

Svar på initiativärende om att låta 
kommunens anställda gå på mammografi på 
betald arbetstid från Tobias Smedberg (V) 

KSN-2022-00935 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att avslå initiativärendet.  

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V) föreslår i initiativärende väckt 9 mars 2022 att Uppsala kommun 

ska möjliggöra för kommunens anställda kvinnor att gå på 
mammografiundersökningar på betald arbetstid.  

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 28 april 2022 

• Bilaga, Initiativärende om att låta kommunens anställda gå på mammografi på 
betald arbetstid från Tobias Smedberg (V) 

Yrkanden 

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till initiativet. 

Erik Pelling (S), Simon Alm (-) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till föreliggande 
förslag. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedbergs (V) yrkande om bifall till 
initiativet och finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Reservationer 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Tobias Smedbergs (V) yrkande. 

Särskilda yttranden 

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande: 

Kostnaden för det här skulle svårt att överblicka, eftersom likabehandlingsprincipen 
innebär det sammanlagt skulle vara en hel del hälsokontroller som vi får betala betald 

arbetstid för. Ska även kontroller för prostatacaner göras på betald arbetstid, ingår även 
andra hälsokontroller som inte innefattar cancerundersökningar, ska allt kunna göras på 

betald arbetstid? Samtidigt som kommunen får hyra in extrapersonal och täcka upp för 
personalen som är iväg på en tandläkarundersökning. 

Simon Alm (-) lämnar ett särskilt yttrande: 
Personalförmåner kan vara ett sätt som gör en arbetsgivare mer konkurrenskraftigt i sin 

rekrytering och att behålla kompetent personal. Sådana frågor bör avgöras i dialog 
mellan arbetsmarknadens parter och inte ensidigt från Uppsala kommuns sida. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 114 

Svar på initiativärende Flyktingarna från 
Ukraina kommer att behöva bostäder, och 
Uppsala kommun kan agera från Tobias 
Smedberg (V) 

KSN-2022-01066 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att anse initiativet besvarat med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Tobias Smedberg (V) har i initiativärende väckt i kommunstyrelsen den 5 april 2022 

föreslagit kommunstyrelsen: 

• att kommunstyrelsen i enlighet med initiativärendets intentioner uppdrar åt 
förvaltningen att skyndsamt utreda möjligheten för Uppsala kommun att 

uppföra modulbostäder. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad den 22 april. 

• Initiativärende: Flyktingarna från Ukraina kommer att behöva bostäder, och 

Uppsala kommun kan agera från Tobias Smedberg (V). 

Yrkanden 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar bifall till initiativet. 

Therez Almerfors (M) yrkar avslag till initiativet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande om 
bifall till initiativet och mot Therez Almerfors (M) yrkande om avslag till initiativet och 
finner att kommunstyrelsen bifaller föreliggande förslag. 

Reservationer 

Therez Almerfors (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande med 
följande motivering: 

Moderaterna tycker att alla som bor i Uppsala ska bo i ändamålsenliga bostäder. Det 
drev vi redan 2017 när frågan var aktuell p.g.a. migrationsvågen 2015–2017. Vikten av 

bra boendelösningar är överordnat snabba panikåtgärder. Det primära för moderat 
politik är att förenkla och snabba på processer så att fler ska kunna förverkliga sin 

livsdröm i Uppsala. 

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet till 

förmån för Hanna Victoria Mörcks (V) yrkande. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 115  

Delegationsbeslut 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att lägga förteckning över delegationsbeslut för perioden 31 mars till och med 

4 maj 2022 till protokollet. 
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Kommunstyrelsen Datum: 

Protokoll 2022-05-11 

Protokollet är justerat elektroniskt. 

De elektroniska underskrifterna återfinns sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 116 

Anmälningsärenden 

Beslut 

Kommunstyrelsen beslutar 

1. att med godkännande lägga förteckning över anmälningsärenden 31 mars till 

och med 4 maj 2022 till protokollet. 
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